



၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင်း လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့ အာဏာသိမ်းမှုအပြီး တစ်နှစ်အတွင်း မည်သို့မည်ပုံ ဖြစ်လာမည်နည်း?

အင်္ဂါနေ့၊ ဖေဖော်ဝါရီလ (၈)ရက်၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ်၊ မြန်မာစံတော်ချိန် နေ့လည် ၃.၃၀-၅.၃၀၊ /ဂရင်းနစ်စံတော်ချိန် မနက် ၉-၁၁ နာရီ

အမည်စာရင်းပေးသွင်းရန် - bit.ly/HARP-Fwebinars ဆွေးနွေးပွဲ (webinar) ကို မြန်မာဘာသာ နှင့် အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ပြုလုပ်သွားပါမည်။

“နောက်ခံအခြေအနေ၊ အခင်းအကျင်းသည် အဓိကကျသည်” ဟု မကြာခဏ ပြောဆိုမှုတချက်ပေးကြပြီး ရှုပ်ထွေးသည့် အခြေအနေများတွင် လုပ်ကိုင်နေကြသည့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် နောက်ခံအခြေအနေ၊ အခင်းအကျင်းကို ပထမဦးစားပေး ထားသင့်သည်။ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ လုပ်ဆောင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများအတွက် ဤအချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လည်း မှန်ကန်နေသည်။ အာဏာသိမ်းမှု၊ ကပ်ရောဂါ၊ လက်လှမ်းမီမှုဆိုင်ရာ ကန့်သတ်ချက်များ တိုးတက်မှု၊ ငွေကြေးမငြိမ်သက်မှု၊ ဈေးကွက်ပျက်ဆီးမှုများ၊ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် လုပ်ကိုင်ရသဖြင့် ကျရောက်နိုင်သည့် အန္တရာယ် ပိုမိုမြင့်မားလာနေခြင်းစသည့် အချက်ပေါင်းများစွာကြောင့် အထောက်အပံ့များ လိုအပ်မှုတိုးတက်လာနေသော မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၎င်းအဖွဲ့အစည်းများမှ အထောက်အပံ့ပေးသည့်ပုံစံကို ပြောင်းလဲကာလုပ်ဆောင်ရန် စိန်ခေါ်နေရသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ယခင်ကတည်းကပင် ဒေသတွင်း ပဋိပက္ခများနှင့် ထူးခြားသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ဒေသတွင်း မတည်ငြိမ်မှုများ ပေါင်းဆုံနေ၍ ၎င်းတို့သည် ပြည်တွင်းလိုအပ်ချက်များကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်။

ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့သည့် ယန္တရားများနှင့် အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများကို အသိပေးတင်ပြရန် လေ့လာသုံးသပ်မှုများ ပေးစွမ်းနိုင်သည့် အဖွဲ့အစည်းများမှာ များလှပေသည်။ အချို့မှာ နိုင်ငံတော်အဆင့် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေကြ၍ အချို့မှာ ဒေသတွင်းအဆင့်များတွင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေကြသည်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် ပြည်တွင်းအဖွဲ့အစည်းများနှင့် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများသည် ၎င်းတို့ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေသည့် အခင်းအကျင်းများတွင် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို စဉ်ဆက်မပြတ် ပြောင်းလွယ်ပြင်လွယ်ဖြစ်အောင် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေခဲ့ကြပြီး ဖြစ်သည်။

ဤသို့ဆိုလျှင် လာမည့် နှစ်အတွင်း နှင့် အာဏာသိမ်းမှုတစ်နှစ်ကြာပြီးနောက်တွင် ၎င်းအဖွဲ့အစည်းများမှ ကျွန်ုပ်တို့ကို ဘာတွေ ပြောပြနိုင်မည်နည်း။ အနာဂတ်တွင် တွေ့ကြုံရမည့် စိန်ခေါ်မှုများ နှင့် အခွင့်အလမ်းများနှင့် ပတ်သက်၍ အဆိုပါ လေ့လာသုံးသပ်မှုများမှ မည်သို့ဖော်ပြနေပြီး အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့သည့်သူများနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သူများသည် ထိုအရာများနှင့် ပတ်သက်၍ မည်သည့်အရာများ ပြုလုပ်နိုင်မည်နည်း ?

ရည်ရွယ်ချက်-

ဤဆွေးနွေးပွဲတွင် ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းသည် မည်သို့မည်ပုံ ဖြစ်နိုင်သည်ကို ရှုထောင့် ၃ ခုမှ ဆွေးနွေးရန် လေ့လာသုံးသပ်သည့်သူများ၊ အကောင်အထည်ဖော်သည့်သူများ နှင့် ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့သည့် ယန္တရားများကို ကျွန်ုပ်တို့မှ ဖိတ်ခေါ်တင်ပြစေပါမည်။





©HARP-F partner

ကျွန်ုပ်တို့မှ အောက်ပါတို့ ပြုလုပ်သွားပါမည်-

· မြန်မာနိုင်ငံတွင် နောက်ခံအခင်းအကျင်းဆိုင်ရာ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာနှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ နောက်ဆုံးရ လေ့လာသုံးသပ်မှုများကို တင်ပြ ဆွေးနွေးသွားပါမည်။

· ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများအပေါ် မည်သို့ သက်ရောက်နိုင်သည်ကို ၎င်းအဖွဲ့အစည်းများထံမှ တုံ့ပြန်ဖြေဆိုမှုများနှင့် မှတ်ချက်များကို ဖတ်ခေါ်ကာ ကောက်ယူသွားပါမည်။

· ၂၀၂၂ ခုနှစ်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ၎င်းတို့၏ စီမံကိန်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ ဦးစားပေးမှုများအကြောင်းကို ရန်ပုံငွေထောက်ပံ့သည့် ယန္တရားများထံမှ နားထောင်မှတ်သားကြပါမည်။

ယခုဆွေးနွေးပွဲသည် HARP-F ၏ အခြားသော ဆွေးနွေးပွဲများနှင့် မတူသည်မှာ တက်ရောက်သူများမှ ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးတင်ပြနိုင်ရန် ယခုပွဲကို တစ်ပြိုင်နည်းလွှင့်ထုတ်မှု (live-streamed) သို့မဟုတ် ကူးယူမှတ်တမ်းတင်ထားခြင်း (recorded) တို့ကို ပြုလုပ်သွားမည်မဟုတ်ပေ။ ဆိုလိုသည်မှာ မိတ်ဆွေအနေဖြင့် ဤဆွေးနွေးပွဲကို ပါဝင်တက်ရောက်လုပ်က ပွတ်ပုံတင်စာရင်းသွင်းမှု ရပါမည်။

အစီအစဉ် ဦးဆောင်ဆွေးနွေးသူ - Toby Sexton ၊ အသိပညာ၊ ဆက်သွယ်ရေး နှင့် ရေရှည်သက်ရောက်မှုဆိုင်ရာ ဒါရိုက်တာ HARP-F
အခန်းအရာအစီအစဉ်မှူး - Sonia Zambakides ၊ ရန်ပုံငွေ ဒါရိုက်တာ HARP-F

နောက်ခံအခင်းအကျင်းဆိုင်ရာ နှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ လေ့လာသုံးသပ်မှုများ

- Anna Blanck, Project Manager, and Taylor Landis, Human Rights Advisor, Community Analysis Support System (CASS)
- David Mathieson ၊ HARP-F ၏ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးရာ၊ နှင့် ပဋိပက္ခအကဲခတ်မှုဆိုင်ရာ ခေါင်းဆောင် ၊ (Political Economy and Conflict Sensitivity Lead)

ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်သူများမှ မေးခွန်းများနှင့် မှတ်ချက်များ

စီမံကိန်းဆောင်ရွက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဦးစားပေးမှုများ ပြောဆိုဆွေးနွေးမည့်သူများ

- Katy Webley, LIFT Fund Director, UNOPS
- David Gilmore, အကြီးတန်းစီမံကိန်း မန်နေဂျာ ၊ Nexus Response Mechanism, UNOPS
- သိန်းမင်းထိုက် , စီမံကိန်း မန်နေဂျာ, Access to Health, ကျောင်ထင်စိုး , စီမံကိန်းမန်နေဂျာ, Access to Health

ဤ webinar သည် 'ကာလရှည် ပဋိပက္ခများတွင် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း' ခေါင်းစဉ်ဖြင့် HARP-F မှ အစီအစဉ် လိုက် ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် ဆွေးနွေးပွဲများတွင် ဆဌမမြောက် webinar ဖြစ်သည်။ ဒေသတွင်း နှင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် စီမံကိန်းဖော်ဆောင်သူများမှ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရှုပ်ထွေးသော ပဋိပက္ခတွင် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ စီမံကိန်းများ ဖော်ဆောင်ရာ၌ ၎င်းတို့၏ ကျွမ်းကျင်မှုများ ဝေမျှရန် ဤဆွေးနွေးပွဲများ တွင် ဖတ်ခေါ်ထားပြီး အခြားသော ကာလရှည် ပဋိပက္ခ အခြေအနေများတွင် ရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့သည့် ပုံစံများ နှင့် သင်ယူလျက်ရသည့် သင်ခန်းစာများကို ဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ရန် တိုက်တွန်းအားပေးထားပါသည်။ အစီအစဉ်လိုက် ဦးဆောင်ကျင်းပသည့် ဆွေးနွေးပွဲများကို ကြည့်ပါ။ bit.ly/ALLWEBINARS

HARP-F သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပြီးပြီးချင်း နှင့် ကာလကြာမြစ်ပွားနေသော ပဋိပက္ခများတွင် ပြည်တွင်း အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍကို အားကောင်းစေရန် အထူးပြုဆောင်ရွက်ပေးနေသော လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ အထောက်အပံ့များ ပေးအပ်နေသည့် ဆန်းသစ်သော ရန်ပုံငွေ ထောက်ပံ့သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်တိုက်ဖြစ်ပေါ်နေသော ပဋိပက္ခများ နှင့် သဘာဝကပ်ဘေးများကြောင့် ထိခိုက်ခံစားခဲ့ရသူများ နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသတွင် ၂၀၁၇ ခုနှစ်ကတည်းက ရေတို/လတ်တလော လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းရန်၊ ကြိုကြိုခံနိုင်မှု တည်ဆောက်ရန် နှင့် ထိလွယ်ရှလွယ်ဖြစ်မှုများ လျော့ချရန် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှတစ်ဆင့် ကျွန်ုပ်တို့ အတူလုပ်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။



ယခုစာစောင်ကို UK အစိုးရမှ ထောက်ပံ့သည့် UK ရန်ပုံငွေဖြင့် ထောက်ပံ့ထားပါသည်။ သို့သော် ဖော်ပြထားသည့် ရှုထောင့်အမြင်များသည် UK အစိုးရ၏ တရားဝင်မှုဝါဒများကို ထင်ဟပ်ဖော်ပြနေသည်ဟု မဆိုနိုင်ပေ။

မှ ထောက်ပံ့ထားပါသည်။

www.harpfacility.com